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Protokół nr XVIII/13 

z  posiedzenia Rady Gminy Bobrowice 
 

w dniu 27 czerwca 2013r. 
 

Na ogólną liczbę 15 radnych na sali obrad obecnych było 12 radnych,  
co według Przewodniczącego Rady stanowiło quorum zdolne do podejmowania 
prawomocnych uchwał.       

o Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Marek Babul – Wójt  
2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz 
3. Teresa Kula – Skarbnik 
4. Jarosław Kowalski – Przewodniczący Rady Powiatu 

oraz Sołtysi z terenu Gminy Bobrowice. 
o Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik do protokołu. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XVIII sesji Rady Gminy. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Bobrowice oraz sprawozdania 

finansowego za 2012 rok. 
7. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu  

z wykonania budŜetu Gminy Bobrowice za rok 2012. 
8. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budŜetu Gminy Bobrowice za 2012 rok 

wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bobrowice. 
9. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 
10. Dyskusja. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012 

rok. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Bobrowice. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobrowicach. 
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobrowice  
w 2013 roku. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Bobrowice. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierŜawy.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierŜawy.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierŜawy.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierŜawy i najmu budynku uŜytkowego.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Bobrowice. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Krośnieńskim. 
22.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatu 

Krośnieńskiemu. 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia dofinansowania z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze na realizację zadania 
pn.: „Usuwanie azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Bobrowice”. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Bobrowice na lata 2013 – 2019. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na rok 2013. 
26. Interpelacje i zapytania radnych. 
27. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
28. Wolne wnioski i informacje. 
29. Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

 

 Ad. 1. 
 

Otwarcia XVIII sesji o godz. 1000 dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marcin Jagodziński, witając radnych oraz zaproszonych gości.  

 
Ad. 2. 
 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad, do którego 
Sekretarz zaproponowała następującą zmianę:  

� wprowadzenie pkt 15a „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
wyraŜenia zgody na dzierŜawę w trybie bezprzetargowym”. 
  
Przewodniczący poddał pod głosowanie proponowane zmiany, które  

w wyniku głosowania zostały przyjęte jednogłośnie 12 głosami „za”.  
 

Proponowany porządek posiedzenia po zmianach: 
1. Otwarcie obrad XVIII sesji Rady Gminy. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
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6. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Bobrowice oraz sprawozdania 
finansowego za 2012 rok. 

7. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu  
z wykonania budŜetu Gminy Bobrowice za rok 2012. 

8. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budŜetu Gminy Bobrowice za 2012 rok 
wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bobrowice. 

9. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej. 

10. Dyskusja. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012 

rok. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Bobrowice. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobrowicach. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobrowice  
w 2013 roku. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Bobrowice. 

15a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na dzierŜawę w trybie 
bezprzetargowym. 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierŜawy.  
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierŜawy.  
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierŜawy.  
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierŜawy i najmu budynku uŜytkowego.  
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Bobrowice. 
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Krośnieńskim. 
22.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatu 

Krośnieńskiemu. 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia dofinansowania z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze na realizację zadania 
pn.: „Usuwanie azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Bobrowice”. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Bobrowice na lata 2013 – 2019. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na rok 2013. 
26. Interpelacje i zapytania radnych. 
27. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
28. Wolne wnioski i informacje. 
29. Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

 
 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad wraz  
z wprowadzonymi zmianami, który równieŜ został przyjęty jednogłośnie  
12 głosami „za”. 
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Ad. 3. 
 

Przewodniczący zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej 
sesji. Uwag nie było.  

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu, w wyniku którego 
protokół z XVII sesji Rady Gminy Bobrowice z dnia 26 kwietnia 2013r. został 
przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Ad. 4. 
 

Przewodniczący Rady Marcin Jagodziński przedstawił Informację  
o swoich działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

o Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5. 
 

Wójt Marek Babul przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu 
Gminy w okresie międzysesyjnym.  

o Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6. 
 

Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Bobrowice oraz sprawozdania 
finansowe za 2012 rok przedstawiła Skarbnik, która wyjaśniła, Ŝe były one 
szczegółowo omawiane na komisji. Następnie odczytała, Ŝe w 2012r. budŜet 
wykonano w następujący sposób: 
Dochody 16.189.661,47 zł – 101,4 % 
Wydatki 13.242.702,09 zł – 89,3 % 
NadwyŜka budŜetowa 2.946.959,38 zł 
Rozchody 1.885.983,89 zł 
ZadłuŜenie 2.808.775,00 zł – 17,3 % 
Planowany deficyt w kwocie 3.654,610 zł zakończono kwotą 1.756.206,96 zł 
Łączna kwota spłaty zobowiązań 2.094.714,35 zł – 12,9 % 
Wartość mienia komunalnego 6.696.060,00 zł 
ZadłuŜenie na koniec 2011r. wyniosło 4.551.486,11 zł – 41,4 % 
Uwag nie było. 

o Sprawozdania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7. 
 

Uchwałę Nr 226/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 24 kwietnia 2013r. w sprawie wydania 
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opinii (pozytywna) o sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy Bobrowice za 
rok 2012 wraz z informacją o stanie mienia odczytała Skarbnik. 
Uwag nie było. 

o Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8. 
 

Pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budŜetu 
Gminy Bobrowice za 2012 rok wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Bobrowice z dnia 23 maja 2013r. odczytała 
Radna Kujawińska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 
Uwag nie było. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9. 
 

Uchwałę nr 325/2013 Składu Orzekającego Opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 27 maja 2013r.  w sprawie wydania 
opinii (pozytywna) o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Bobrowice 
dotyczącym udzielenia absolutorium Wójtowi odczytała Sekretarz. 
 
Ad. 10. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
 
Ad. 11. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2012 rok. Sekretarz przypomniała, Ŝe procedura ustawy  
o finansach publicznych wymaga zatwierdzenia absolutorium i jest to tylko za 
działalność finansową z wykonania budŜetu. 

Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy Bobrowice. 
Sekretarz podziękowała za przyjęcie sprawozdania Wójta i docenienie jego  
pracy. Wójt równieŜ podziękował za absolutorium dodając, Ŝe to jest to wspólna 
praca jego i radnych. Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”. 
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o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 13. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobrowicach. Sekretarz poinformowała, Ŝe 
obecnie realizowane są projekty unijne, zatrudniamy asystenta rodziny,  
a  ustawodawca nałoŜył te zadania na gminę i nie mamy takich pracowników, 
więc przekazujemy te zadania bezpośrednio Gminnemu Ośrodkowi Pomocy 
Społecznej.  
Uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 14. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Bobrowice w 2013 roku. Sekretarz wyjaśniła, Ŝe uchwała była juŜ 
podejmowana w tym roku, ale wywołujemy ją ponownie na wniosek Nadzoru 
Prawnego Wojewody. Linia orzecznictwa i rozstrzygnięcia nadzorcze wojewody 
się zmieniają, to ewoluuje. Zwrócono się do nas aby usunąć z programu te 
elementy, które nawiązują do organizacji pozarządowych, gdzie mówi się  
o współpracy, czy teŜ nakładania jakiś obowiązków, poniewaŜ Rada nie ma 
takich kompetencji w tym zakresie. Uchylamy zatem poprzednią i wywołujemy 
nową uchwałę, usuwając te zapisy.  
Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami 
„za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

O godz. 1030 na salę posiedzeń przybył p. Jarosław Kowalski. 
 
Ad. 15. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Bobrowice. Sekretarz poinformowała, Ŝe 
regulamin został przygotowany przez Międzygminny Związek Gospodarki 
Odpadami i sprawdzony przez Nadzór Prawny Wojewody. Rozdziały od I-V są 
kopią regulaminu MZGO, natomiast od VI-X są naszego autorstwa i dotyczą 
naszej gminy.  
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Dyskusja: 
Radny Grudziński – pytanie do §22 pkt 10 regulaminu dotyczący osób 
upowaŜnionych przez Wójta do kontroli, czy jest ktoś wyznaczony? 
Sekretarz – pracownik który się tym zajmuje będzie to wykonywał i jest to  
p. Łukasz Rokicki. Jeśli chodzi o bezdomne zwierzęta, to odbywa się to  
w asyście naszego dzielnicowego. 
Radny Grudziński – te punkty dotyczące właścicieli pupili są martwe. Czy to 
powinno się odbywać w formie skarg czy wniosków? Właściciele spacerują ze 
swoimi pupilami, ale nie spotkałem się Ŝeby ktoś po nich sprzątał.   
Sekretarz – proponuję złoŜyć do nas informację i zajmiemy się tą sprawą 
indywidualnie. Tak samo z psami udomowionymi biegającymi wolno, równieŜ 
prosimy o sygnały, wtedy pracownik z policjantem się tym zajmą. 
Radna Litwin – w §2 pkt 4 jest napisane od pkt 7-14, Ŝe gmina zabezpiecza 
miejsca na leki itd. Czy to będzie w tym samym miejscu co wielkogabaryty i jak 
będzie przekazana informacja? 
Wójt – będą punkty selektywnej zbiórki odpadów komunalnych i taki punkt 
będzie w Dychowie, poniewaŜ warunek jest taki, Ŝe musi być ten obiekt 
ogrodzony. Mamy oczyszczalnię ścieków i zostaną postawione kontenery m. in. 
na opony, gruz, wielkogabaryty itp. Jeśli chodzi o leki prowadzimy rozmowy  
z apteką, Ŝeby umieścić taki pojemnik na zuŜyte leki. Jeśli chodzi o baterie, to 
mamy tutaj w urzędzie pojemnik, szkoła równieŜ ma. MoŜna równieŜ przywieźć 
zuŜyte akumulatory, transport na koszt własny. W miejscowościach będą 
rozwieszane ogłoszenia. W Bobrowicach jest punkt zbiórki RTV i AGD. 
Radna Kasperowicz – czy ktoś np. zburzy cały dom i my zapłacimy za 
wywiezienie całego gruzu? 
Wójt – tak.  
Radny Grudziński – chciałbym się odnieść do informacji z Gazety Lubuskiej, 
która cytuje wypowiedzi Wójta dotyczące częstotliwości opróŜniania 
pojemników w mieście, konkretnie w Krośnie Odrz. będzie w cyklu 
dwutygodniowym, czego nie ma zapisanego w regulaminie. Pytanie jest  
o wspólnoty mieszkaniowe w Dychowie, jak się tam to będzie odbywało?  
Na zebraniach wiejskich Wójt wszystkich informował, Ŝe będą pojemniki na 
odpady zmieszane i segregowane, a teraz mówi się o workach, których 
mieszkańcy w jakiś sposób nie chcą zaakceptować. 
Wójt – takie były ustalenia Związku, Ŝe w mieście jest specyficzna sytuacja, 
poniewaŜ nie ma tam na tyle miejsca, Ŝeby ustawić tyle pojemników, Ŝeby 
wywozić raz w miesiącu. Na dzień dzisiejszy w miastach odbiera się cztery razy 
w miesiącu, u nas raz. Teraz odpady w Krośnie Odrz. będą wywoŜone dwa razy 
w miesiącu a we wsiach jeden raz. Jest moŜliwość częstszego wywozu poprzez 
zgłoszenie do Związku, a później do wykonawcy, ale za dodatkową opłatą, 
poniewaŜ niektóre instytucje muszą mieć częściej wywoŜone odpady jak np. 
ośrodki wypoczynkowe raz w tygodniu. Jeden wywóz będą miały w opłacie,  
a za kolejne trzy będą musiały dopłacić. Jeśli chodzi o worki, to teŜ byliśmy za 
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tym, Ŝeby to były pojemniki, ale cena wzrosłaby od osoby o ok. 4 zł. Zakup 
takiej ilości pojemników to byłaby kwota ok. 2,5 mln zł, worków jest to  
ok. 200.000 zł. Przynajmniej na tym etapie, póki ten system nie ruszy poszliśmy  
w te worki, Ŝeby było taniej. W Krośnie Odrz. juŜ dzisiaj pojemniki i worki są 
dostarczane, a w naszej gminie w poniedziałek i wtorek będzie zakończony 
rozwóz.  
W zaleŜności od ilości osób w rodzinie do 3 osób – pojemnik 120l, 4-6 osób – 
240l. NiezaleŜnie w jakiej ilości śmieci zostaną wywiezione, będzie to w tej 
przyjętej kwocie, a pojemniki sukcesywnie będą wymieniane na większe. 
Przetarg wygrała firma TEW i pojemniki juŜ mamy. Częstotliwość wywozu 
będzie ta sama i dowiozą tylko worki wraz z terminem wywozu. TeŜ ubolewam, 
ze nie będą to pojemniki, ale kierowaliśmy się ceną. 
Radna Ozga – ile firm przystąpiło do przetargu? 
Wójt – TEW, PUM Gubin, firma z Górnego Śląska; najniŜszą stawkę 
zaoferował TEW. Mamy w planach dofinansowanie rodzin wielodzietnych, 
moŜe później będą obniŜki. Musimy tylko zobaczyć jak to będzie.  
Radny Grudziński – czy przy wspólnotach mieszkaniowych brana była w ogóle 
pod uwagę częstotliwość dwutygodniowa. 
Wójt – nie, tylko raz w miesiącu. 
Radny Grudziński – przy mieście tłumaczy się, Ŝe nie ma miejsca, tutaj teŜ 
trzeba będzie dostawić pojemników i nie ma miejsca. Od początku mieliśmy 
wywóz dwa razy w miesiącu. W domkach będzie to pojemnik 120l lub 240l. 
Przy blokach stoi 10 pojemników 1100 litrów. Ponad dwa tygodnie one są 
niejednokrotnie zapełnione po brzegi. JeŜeli trzeba będzie dostawić jeszcze 10  
i dodatkowo na selektywną zbiórkę, to tych pojemników nie będzie 20 tylko 30,  
a kaŜdy pojemnik to są m2. 
Wójt – trzeba będzie postawić większe pojemniki w tym miejscu.  
Sołtys Duziak – jeŜeli płacimy tą samą cenę, to czemu inni mają dwa razy 
wywóz, a my raz? 
Wójt – miasto zrezygnowało z dwóch wywozów i jest to na zasadzie ustępstwa, 
Ŝeby było lepiej i taniej. Wszystkie gminy, które idą same mają droŜej, trzeba na 
to spojrzeć globalnie. 
Radny Grudziński – Kołatka ma narzucony przez Sanepid wywóz raz  
w tygodniu Pensjonat ma usługi gastronomiczne i hotelarskie i na pewno dwa 
razy w miesiącu ten samochód przyjedzie. Jaki jest z tym problem, ja nie mówię 
Ŝe mieszkańcy nie chcą ponieść kosztów. 
Wójt – Kołatka będzie miała wywóz cztery razy, ale jeden raz tylko w opłacie, 
za dodatkowe trzy będzie dopłacać dodatkowo.  
Radny Grudziński – te podmioty są na terenie naszej gminy i ten Związek 
powinien dbać o interesy tych podmiotów i tych mieszkańców. Są takie 
potrzeby i to powinien uregulować Związek. 
Wójt – wyjątek stanowi miasto choćby ze względów sanepidowskich, na wsi są 
bardziej rozproszone śmieci, niŜ w mieście.  



9 
 

Radny Grudziński – rozumiem, Ŝe sprawy te zostaną  z czasem uregulowane, ale 
czy Związek te kwestie wziął pod uwagę w rozmowie z TEW, które były przez 
Kołatkę i przeze mnie poruszone jeszcze przed przetargiem.  
Wójt – gdybyśmy zwiększyli częstotliwość wywozów, to automatycznie wzrasta 
cena. 
Radny Grudziński – wcale nie powiedziałem, Ŝe nie chcemy zapłacić, my 
chcemy wywozić śmieci dwa razy w tygodniu i poznać te koszty. 
Przew. Jagodziński – radnym chodzi o to, Ŝeby podjąć jakiekolwiek rozmowy  
z tą firmą. 
Wójt – dajmy szansę, niech ten system ruszy. 
Kowalski Jarosław – jako kierownik przychodni zdrowia, chciałem powiedzieć, 
Ŝe przychodnia będzie miała podwójne umowy na odpady komunalne i odpady 
biologiczne i skaŜone, na które mamy umowę z inną firmą. Osoby prawne będą 
ponosiły większe koszty, ale jest problem z osobami fizycznymi  
i mieszkającymi w gospodarstwach domowych i nie tylko w tej gminie,  
w innych równieŜ. 
Radny Grudziński – zmierzam do tego, Ŝeby te informacje wypływały, ustawa 
mówi, Ŝe w pojemniki musi się właściciel posesji wyposaŜyć. Za te pojemniki, 
za worki za utrzymanie Związku zapłacimy my wszyscy. Chodzi o informację, 
Ŝe jeŜeli ktoś nie chce worków, moŜe jak najbardziej wyposaŜyć swoją posesję 
w pojemniki we własnym zakresie.  
Wójt – pierwotna ustawa nakazywała, Ŝe w pojemniki zaopatruje się sam 
mieszkaniec. Nic nie stoi na przeszkodzie, Ŝeby mieszkaniec zaopatrzył się  
w pojemniki we własnym zakresie. Nowelizacja wprowadziła, Ŝe mogą w nie 
wyposaŜyć równieŜ firmy wygrywające przetargi i w to poszliśmy z korzyścią 
dla mieszkańców.  
Radna Kasperowicz – było mówione, Ŝe będziemy mieli w ratach pojemniki, ale 
nikt nie dał mi moŜliwości zadecydowania. Odnoszę wraŜenie, Ŝe oni wybrali 
najłatwiejszą drogę.  
Sekretarz – nie jest tak, Ŝe wszyscy chcieli pojemniki, mieszkańcy napływowi 
woleli worki podobnie jak mieszkańcy Krosna Odrz. Na początku forsowaliśmy 
pojemniki, co na forum Związku nie spotkało się z wielkim zainteresowaniem. 
Jest to system i nie moŜna wybierać. Jeszcze dziś wpływają korekty deklaracji, 
bo ludzie zmieniają zdania. Myślę, Ŝe jest to temat otwarty, Ŝe Związek mógłby 
ogłosić przetarg na dostawę pojemników i mieszkańcy indywidualnie mogliby 
je spłacać.  
Wójt – dzisiaj moŜna sobie kupić pojemnik. 
Radna Kasperowicz – ale nie kaŜdego jest stać.  
Wójt – dajmy szansę, Ŝeby system ruszył i wrócimy do tematu i będziemy starać 
się go rozwiązać.  
Radna Szajek – nie znajdziemy złotego środka na to dzisiaj, a chciałam 
przypomnieć odnośnie dyskusji między workami, a pojemnikami, Ŝe jak 
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zaczynaliśmy rozmowy, to były takie głosy „a gdzie ja te cztery pojemniki 
wstawię”. KaŜdy według siebie sądzi, a coś trzeba wybrać. 
 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za” i 1 
„wstrzymującym się”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 15a. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na dzierŜawę 
w trybie bezprzetargowym. Sekretarz poinformowała, Ŝe chcieliby aby ta 
Ŝwirownia w Tarnawie Kr. ruszyła. Trudno jest cokolwiek indywidualnie 
zakupić, choć było by łatwiej, bliŜej i taniej. Właścicielem jest inna firma,  
a koncesję posiada firma „świrek”. DzierŜawa im wygasła i chcą przenieść 
koncesję na nowego właściciela. Umowa będzie tak zawarta, Ŝe z chwilą 
otrzymania koncesji umowa dzierŜawy wygasa.  
Nie zgłoszono uwag. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 16-19. 
 

Sekretarz poinformowała, Ŝe w związku ze zmianą ustawy o samorządzie 
gminnym dzierŜawa moŜe trwać do lat trzech bez zgody Rady Gminy, natomiast 
powyŜej jest wymagana zgoda. Podejmowane dzierŜawy są to dzierŜawy 
wieloletnie.  
 

� Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy dzierŜawy.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 
� Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierŜawy.  
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 

� Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy dzierŜawy.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 
� Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierŜawy i najmu budynku uŜytkowego.  
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 
Nie zgłoszono uwag. 

o Uchwały stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
Ogłoszono przerwę – godz. 1120 
Wznowiono obrady – godz. 1137 
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Ad. 20. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Wójta Gminy Bobrowice. Sekretarz poinformowała, Ŝe 
Przewodniczący Rady skierował skargę do rozpatrzenia Komisji BudŜetu  
i gospodarki komunalnej. Odzwierciedlenie ich stanowiska znajduje się  
w uzasadnieniu do uchwały. 
Nie zgłoszono uwag. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Ad. 21. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia  
z Powiatem Krośnieńskim. Sekretarz wyjaśniła, Ŝe Wójt na poprzedniej sesji 
mówił o wykonaniu tego chodnika i zawarto porozumienie. Powiat przygotował 
projekt, a my to zadanie wykonamy. 
Nie zgłoszono uwag. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 

 
Ad. 22. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatu Krośnieńskiemu. Sekretarz wyjaśniła, Ŝe weszliśmy w projekt 
dofinansowania szczepień dla gimnazjalistek, temat jest rozpowszechniony, 
poniewaŜ juŜ odnotowuje się zachorowalność na tego wirusa. Jest to 
profilaktyka i staramy się pomóc młodemu społeczeństwu. Jest to dobrowolne, 
za zgodą rodziców i odbywa się pod opieką lekarzy. 
 
 Jarosław Kowalski podziękował za udział w tym projekcie. 
Poinformował, Ŝe jako powiat jesteśmy na drugim miejscu, jeśli chodzi  
o procent zaszczepień dziewcząt na terenie całej Polski. Przed nami jest powiat 
polkowicki. Ze względu na to, Ŝe jest to szczepienie masowe, udało się uzyskać 
znaczne obniŜenie ceny szczepionki. Dodał, Ŝe zgłosił taki projekt, Ŝeby 
zaoszczędzone pieniądze przeznaczyć na szczepienie osób starszych  
i schorowanych na terenie całego powiatu. Jeśli zostaną środki, to gwarantuje, 
Ŝe wybrana grupa osób chorych w gminie Bobrowice równieŜ zostanie 
zaszczepiona.  
Nie zgłoszono uwag. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 
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Ad. 23. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia dofinansowania  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Zielonej Górze na realizację zadania pn.: „Usuwanie azbestu i wyrobów 
zawierających azbest na terenie Gminy Bobrowice”. Sekretarz wyjaśniła, Ŝe 
Wójt w poprzednim roku informował o tym projekcie. Obecnie przeprowadzono 
juŜ inwentaryzację i swój udział w nim zadeklarowało 33 mieszkańców, co daje 
nam 20% mniej azbestu na terenie gminy. W uchwale powinna być kwota 
66.900,00 zł, a nie 67.800,00 zł, poniewaŜ po przetargu wyszła mniejsza kwota. 
Nie zgłoszono uwag. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 

 
Ad. 24,25. 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bobrowice na lata 2013 – 2019 oraz Rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na rok 2013. Skarbnik 
poinformowała, Ŝe uchwały się ze sobą zazębiają i były omówione na komisji. 
Wójt – radni wyszli z inicjatywą wykonania plaŜy przy jeziorze Błeszno, trzeba 
nawieźć piachu i wyrównać teren i jest to kwota ok. 8-9.000 zł. 
Radna Kasperowicz – na dzień dzisiejszy plaŜy juŜ nie ma, woda wylała  
i weszła do lasu. To jest wręcz konieczne.  
Radna Młyńska – część została juŜ wykonana w czynie społecznym. 
Wójt – z uwagi na to, Ŝe mieszkańcy zaczęli juŜ swoje prace warto to docenić. 
Musimy tylko ustalić własności tych ziem. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek, w wyniku którego 11 głosami 
„za” i 1 „wstrzymującym się” został przyjęty. 
Nie zgłoszono uwag. 
 

W wyniku głosowania uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Bobrowice na lata 2013 – 2019 została podjęta jednogłośnie 
12 głosami „za”. 

W wyniku głosowania uchwała w sprawie zmian w uchwale budŜetowej 
na rok 2013 została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 26. 
 
Interpelacje i zapytania radnych: 
 
Radna Kasperowicz – pytanie o szpital, czy są juŜ jakiekolwiek postanowienia, 
podjęte działania w sprawie zmiany sytuacji szpitala? 
 
Przewodniczący Rady Powiatu – do tej pory pomimo wielu wysiłków nie udało 
się wiele zrobić. DuŜym problemem jest pediatria, ale będę starał się, aby 
oddział dziecięcy został w powiecie krośnieńskim. Kiedyś szpital powiatu 
krośnieńskiego był zarządzany przez Starostwo Powiatowe z podziałem na dwa 
miasta Gubin i Krosno Odrz. Efektem tego był 16 mln dług. Gdyby nie doszło 
do przekształcenia, to wszedłby komornik, syndyk i szpitala by nie było. 
Ogłoszono konkurs, wybrano operatora i na mocy przekształceń 
prywatyzacyjnych dług został spłacony przez Ministerstwo Zdrowia. Problem 
jest taki, Ŝe operator nie spełnił oczekiwań społeczeństwa. Nie da się utrzymać  
szpitala z budŜetem mniejszym niŜ 20 mln zł, a my mamy budŜet 15 mln zł.  
Od miesiąca trwają rozmowy na temat szpitala. Funkcję prezesa objęła  
p. Cieplicka, której na spotkaniu radni z komisji zdrowia przedstawili problemy 
szpitala. Efektem tego jest powrót lekarzy do szpitala. Rozpoczęły się starania  
o szukanie nowego operatora. Na dwóch ostatnich komisjach doszło juŜ do 
wypracowania pewnego modelu. Błędem Spółki było to, Ŝe nie wprowadziła 
wcześniej usług komercyjnych. Obecnie rozmawiamy czy w ogóle będzie 
szpital, a nie czy będzie lepiej. Chciałem pogratulować radnym, Ŝe tak 
wnikliwie dyskutują o swojej gminie i miejscowościach. 
 
Radna Ozga – będziemy w Dychowie robić ten chodnik, od którego miejsca on 
będzie? 
Wójt – od momentu zakończenia chodnika do krzyŜówki. 
Radna Ozga – czy jest w planie przejście, Ŝeby od razu o tym pomyśleć. 
Wójt – tak będzie, będą równieŜ pasy dla pieszych. Wezmę to pod uwagę. 
Radna Młyńska – kończy się budowa wodociągu do Brzezinki, czy ta firma ma 
obowiązek utwardzenia poboczy? 
Wójt – pozwolenie na wejście i odbiór pasa drogowego daje Starostwo 
Powiatowe. 
Radna Kasperowicz – do kiedy ta inwestycja ma zostać zakończona? 
Wójt – do końca sierpnia. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kowalski podziękował Wójtowi za 
zaproszenie i pogratulował absolutorium. Poinformował, Ŝe czeka go  
w powiecie bardzo trudna sesja, na którą zaprosił obecnych. Dodał, Ŝe 
niespodziewanie został Przewodniczącym Rady Powiatu i dyŜury pełni w kaŜdą 
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środę w godzinach 1330 – 1430 w budynku Starostwa. Poinformował takŜe, Ŝe 
zapytania moŜna równieŜ kierować pisemnie.  
 
Radny Grudziński – prośba o ponowne wysłanie pism do RZGW w sprawie 
wyrwy w Dychowie z wiadomością do Marszałka i Wojewody. Jeszcze pół roku 
temu występowałem, Ŝeby przywieźć dwie wywrotki kamienia, a teraz jest tam 
około 200m2 wybrane i postępuje dalej. Następna sprawa to wjazd do garaŜy 
mieszkańcy skarŜą się, Ŝe p. Rezner rozjeŜdŜa drogę samochodem cięŜarowym  
i zrobiły się koleiny przez, które powstały utrudnienia w dojeździe do garaŜy.  
 
 Ad. 27. 
 
Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
Udzielono na bieŜąco na poprzedniej sesji. 
 
Ad. 28. 
Wolne wnioski i informacje: 
 
Dyskusja: 
Wójt – jeśli chodzi o pismo do RZGW to wysyłaliśmy juŜ kilkakrotnie, ale 
wyślemy ponownie. 
 
Sołtys Nadolny: 

− pogotowie ratunkowe jest z śar, a szpital jest w powiecie krośnieńskim, to 
gdzie chory jest zabierany? 

Kowalski Jarosław: jest to karetka działająca na terenie powiatu krośnieńskiego  
i w zaleŜności od schorzenia podejmowana jest decyzja czy wieźć chorego do 
Krosna Odrz., czy do Zielonej Góry. 
Sołtys Nadolny: 

− dostajemy ulotkę z pojemnikami na śmieci, a tu worki na śmieci  
i co ja mam mówić o workach? 

− plama na suficie w sali posiedzeń się powiększa. 
− artykuły z gazety dotyczące MZGO, Ŝe juŜ w zarządzie się nagradzają. 

Jeszcze nic się nie zaczęło, a juŜ się nagradzają. Czy to jest właściwe. 
− był festyn OSP, piłkarze i PSL, czy równieŜ na to spotkanie był 

zaproszony p. Andrzej Rochmiński, który był członkiem straŜy i klubu 
sportowego? 

 
Sołtys Kozyra –  Wójt obiecał na sesji w kwietniu, Ŝe do końca czerwca będzie 
zbiórka wielkogabarytów. 
Wójt – będzie jak co roku, zawsze odbywało się to na jesień, nie mówiłem Ŝe do 
końca czerwca. 
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Sołtys Kozyra – uchwała o przystankach została podjęta, a rozkładu jazdy  
nie ma. 
Sekretarz – zostało to zgłoszone do PKS-u, ponowimy tą informację. 
Radny Grudziński – ku gwoli wyjaśnienia od pkt 7-14 pod tą zbiórkę to wchodzi 
pkt 11 meble i gabaryty, a resztę trzeba będzie zawieźć do centralnego punktu. 
Chodzi o chodnik przy Wójta ulicy. Kiedyś został wybudowany i w pewnym 
miejscu urwany, zostało około 30 metrów. Jest brak i do końca nie wiadomo 
dlaczego, nie jest to taki wielki koszt wybudowania. Pewien etap byłby 
zakończony i widać by było porządek. Druga sprawa dotyczy drogi gminnej od 
rozjazdu w kierunku na Dąbki i drogi krajowej przy moście gubińskim, od 
jakiegoś czasu zrobiły się tam wybrzuszenia spowodowane prawdopodobnie 
korzeniami i robią się coraz większe. Obawiam się o roztłuczone miski olejowe 
samochodów. Plama w sali posiedzeń, w czasie opadów moŜna zlokalizować 
przeciek.  
Wójt w informacji międzysesyjnej nie powiedział nic na temat gazu. 
Uczestniczyliśmy razem w takim spotkaniu z operatorem i firma w 80% jest 
zainteresowana doprowadzeniem gazu do naszej gminy w perspektywie 2015r. 
 
Sołtys Nadolny – fajnie było usłyszeć od Wójta i Sekretarz, Ŝe w Krośnie było 
spotkanie złotych jubilatów w sobotę, Ŝe były nagrody, kwiaty i Ŝe są cztery 
małŜeństwa z gminy Bobrowice. Państwo Oleszek, p. Anusewicz, p. Maćków  
i p. Malinowscy. 
 
Sołtys Duziak – droga koło p. Podgórnego, kiedy będzie remontowana? 
Wójt – jest juŜ umowa przygotowywana. NajniŜszą ofertę złoŜył p. Hałupka.  
W sprawie gazociągu jak będą konkrety, to będę o nich mówił. Obecnie jest 
przygotowywana umowa przez prawników. Z tą plamą w sali posiedzeń 
zgłosimy się do wykonawcy. Droga do Prądocinka – trzeba będzie to  
w przyszłości ściąć i zająć się tym. Jeśli chodzi o chodnik w Dychowie, to są 
dwa numery dróg. Ten chodnik będzie robiony, ale w przyszłym roku, 
kierujemy się moŜliwościami finansowymi. 
Kowalski Jarosław – od 15.07. do 30.07. będzie przerwa techniczna (urlopowa)  
w Ośrodku Zdrowia w Bobrowicach. W tym czasie przyjęcia będą w przychodni 
„Terapia” w Krośnie Odrz. 
Radny Grudziński – czy moŜna składać korekty deklaracji do Urzędu? 
Sekretarz – tak. 
Sołtys Gąszczak – chodzi o plakat odnośnie zamknięcia przychodni dla 
sołtysów, Ŝeby powiadomić mieszkańców, a ulotki to pieniądze wyrzucone  
w błoto.  
Sekretarz – worki będą w kolorach takich samych jak pojemniki, to są wymogi 
ministerialne i zostało to odgórnie ustalone. Z pytaniami odnośnie odpadów 
proszę odsyłać mieszkańców do nas lub do Związku. 
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Wójt – ulotki to nie pieniądze wyrzucone w błoto, lecz jest to informacja, którą 
warto i trzeba zatrzymać. Chodzi o to jak segregować odpady, Ŝeby je 
zapamiętać. Jeśli mieszkańcy nie będą tego przestrzegać to będą płacić więcej.  
Radna Kasperowicz – mam pytanie odnośnie formy płacenia, jak to będzie?  
Po odbiorze będzie wystawiana faktura, Ŝeby Związek wiedział jakie śmieci ja 
oddałam? 
Wójt – kaŜdy dostanie bloczek, który będzie płatny do 15-go kaŜdego miesiąca. 
KaŜdy zadeklarował w jaki sposób będzie segregować śmieci i taka będzie 
naliczona kwota. Odbiorca będzie kontrolował segregację. W Banku 
Spółdzielczym moŜna opłacić rachunki nieodpłatnie. 
Sołtys Kucharczyk – jak będzie z koszami ulicznymi? 
Wójt – firma będzie je opróŜniała.  
Sołtys Śliwa – czy ze świetlic będą zabieranie śmieci? 
Sekretarz – tak, wszystkie świetlice mają zaplanowane pojemniki 120 litrów. 
 
Radna Młyńska podziękowała radnym za poparcie plaŜy i zaprosiła do 
Bronkowa. 
 
Ad. 29. 
 
 Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący Rady Marcin  
Jagodziński zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 1300 
Na tym protokół zakończono. 

 
Protokołowała:                                                           Przewodniczył: 
 
Ewelina Roszak                                                      Marcin Jagodziński 
   2013-06-27 


